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Frågor & Diskussion

Politiskt påverkansarbete
1. Tankar, inspel, synpunkter kring det ni hört?

2. Hur kan SDF och/eller IF vara med och påverka i viktiga  
frågor för er idrott?

3. Vilka frågor/områden tycker ni ska vara prioriterade i 
RF-SISU distriktets intressepolitiska arbete framöver?



Politiskt påverkansarbete

1.Tankar, inspel, synvinklar kring det ni hört?
• Stärka idrotten inom kulturnämnden, Västra Götalandsregionen – Föredra/visa på 

vad idrotten gör. Politikerna måste förstå mer

• Visa nyttan med idrotten kontra kulturen

• Projekt okej, men mer medel till den ordinarie verksamheten 

• Tungt med administration – försök underlätta och hjälpa SDF att ”redovisa/berätta” 
både kommunalt och regionalt

• Bra insikt att vi förväntas lösa samhällsproblem utan stöd. Stor skillnad exempelvis 
angående anläggningsfrågan från stor kommun (Gbg) till små kommuner och 
glesbygd etc. Inte bara fokusera på de stora kommunernas problem utan en 
samlad bild i våra 49 kommuner. Skillnad på hur kultur och idrott behandlas hos 
Västra Götalandsregionen.

2. Hur kan SDF och/eller IF vara med och påverka i viktiga frågor     
    för er idrott?
• Viktigt att bygga förtroende med tjänstemän och politiker. En utmaning eftersom 

de ofta byter uppdrag 

• Inventera vilka kontakter man har på lokal och regional nivå

• Samarbete är ett nyckelord

• Bjud in representanter ifrån det lokala föreningslivet när vi har träffar med politiker 
i kommunerna

• SDF kan påverka sina IF att bli bättre på att rapportera både LOK och lärgrupper 
så vi visar i statistiken vår storlek. SDF kan hjälpa IF på kommunal nivå gentemot 
kommun angående lokaler och anläggningar.

3. Vilka frågor/områden tycker ni ska vara prioriterade i RF-SISU  
    distriktets intressepolitiska arbete framöver? 
• Tydligt uppdrag för RF-SISU att grundutbilda IF + SDF i idrottspolitiskt arbete

• I befintliga styrelseutbildningar ta in en del om idrottspolitiskt påverkansarbete

• Jobba med → mot samhällsplanering på kommunal nivå, där fattas beslut om 
idrottsytor

• Idrottens roll i psykisk ohälsa

• Skillnad i media vid neddragningar – kulturen

• Om 5 år samma pengar eller lite till – alldeles för defensivt

• Hur använder vi våra anläggningar? Hur kan vi styra användning?

• LOK-stöd – orättvist för ridsport exempelvis, annat system som visar all idrott

• Basstödet



Politiskt påverkansarbete

• Mer debatt, vad gör vi? Resultat? Varje vecka

• Bra upp en nivå i politiken 

• Inom idrotten har vi tappat basuppdraget – många projekt

• Har man inte basen kan vi inte dra projekten

• Vi behöver hitta nya aktiviteter för att visa oss 

• Fallteknik (judo) 65+

• Hur attraherar vi äldre ungdomar

• Unga tidigt i ”ledare” (US),Hjälptränare (judo), Domarprogram (Pingis)

• Ungdomar vill har lite mer ”ostyrt”

• Kan vi attrahera fler idrottare – måste kommunen svara upp

• Vi måste finnas på ”invandrarens” ”arena”

• Föräldrar, hur når vi dem?

• Hur kan vi kraftsamla mot den ökade brottsligheten?

• Nå nya nämnder. Få mer stöd till basverksamhet (som är verktyget för allehanda 
problem som samhället vill ha hjälp med) istället bara för riktade projekt.

• Öka kompetensen i SDF för att kunna argumentera. Utbildningsinsatser efterfrågas.

• Få bra mallar för att visa på samhällsnyttan i siffror.

• Bilda idrottsallianser i alla kommuner där vi samlar frågorna och tillsammans tar dem 
med/mot kommunen. Här ska inte idrotterna ställas mot varandra utan idrotten ska 
vara enad i dessa möten för att visa på sin styrka mot kommunen.

• Skara kommun ett gott exempel på vad en kommun kan bidra med. Här har 
föreningarna hyresfria tider till barn- och ungdomsaktiviteter. 

• Ansvar hos RF

• Samverkan grund

• Input från SDF, IF

• Anläggningsproblem

• Tillstånd för tävlingar

• Tillgänglighet kan vara problem

• Stöd av oss högre upp

• Nöjda med utbildningar

• Träffar med SDF begränsad form

• Gruppen tyckte att man skall jobba för att stad/region och kommuner ska se stödet 
till idrottsrörelsen som en investering (inte en kostnad)

• Rundgång av kommunala medel. Bidrag ut – hallhyror in!

• Positiva till ”idrottsråd” för lokal påverkan

• Gruppen tyckte att vi till viss del har blivit bättre på att rekrytera nya och unga 
ledare bland de aktiva (innan de slutar). Men vi kan bli mycket bättre!!!

• Positiva framgångar för +65!!



1. Hur bidrar vi till att uppfylla målen dels genom ordinarie 
verksamhet men också genom specifika insatser eller 
projekt. Genomsyrar målen att vår verksamhet?

2. Hur kan vi redovisa detta så att vi visar för RF-SISU 
Västra Götaland, Västra Götalandsregionen och 
invånarna ”nyttan” av bidraget/skattemedlen?

Frågor & Diskussion

Uppdraget från 
Västra Götalandsregionen (VGR)



Uppdraget från Västra Götalandsregionen (VGR)

• Idrotten samverkar med studieförbund och fram för allt folkhögskolor – svårare 
framöver. Kommer kommun + VGR kompensera de uteblivna statliga stöden 

• Viktigt att styrelsen i SDF sitter tillsammans och diskuterar svaren

• Bra med målen i uppdraget – bidrar till att idrotten utvecklas åt rätt håll

• Följa upp hur idrotten ser ut, LOK-stöd + RegSO statistik

• Demokratifostran saknas

• Digitalt möte + info innan man sätter sig och fyller i formuläret (svar till VGR) 

• Återkoppling saknas på de svar man skickat in

• Mål 4 och 5 hänger ihop, borde vara en fråga i redovisningen till RF-SISU Västra 
Götaland från SDF

• Olika från kommunerna, bör likriktas (måttstock) försvara idrottens roll mot toppen 
– SAMARBETET

• Uppdrag RF-SISU = Hitta mätverktyg så att kommunerna hanterar medel lika

• Fördelning idrott/kultur

• Rörelseförståelse

• Skapa samarbeten flera IF eller idrotter

• Administrera idrotten 

• Vi måste påtala samhällsnyttan ännu mer gällande idrotten

• Många idrotter har börjat vända sig till 65+ ex. skytte ändrat regelverket och 
friidrotten växer så det knakar gällande den målgruppen

• Göteborgs varvet har börjat påtala vikten av löpningen ur ett folkhälsoperspektiv = 
friskare = mer på jobbet…

• Lägg in en ruta där SDF kan få beskriva fritt vad de tycker att de gjort/gör bra. 
Detta tänker vi är speciellt för vår idrott.

• Olika idrotter har olika förutsättningar

• Olika idrotter har kommit olika långt i arbetet med inkludering 

• Olika material har tagits fram som hjälp - exempelvis ”Hemmaplansmodellen” i 
ishockeyn

• Gemensam utmaning är Dropout. Öka kompetensen i varför ungdomarna slutar.

• Bra exempel på ungdomsengagemang är UNGOTEKET. Kan bidra till att de 
stannar kvar längre.

• Jobba mer med att öka deltagandet för äldre

• Bjud in till idrotten ofta. Inte bara när man startar en aktivitet för exempelvis 
6-åringar. 

• Svårt att redovisa till VGR. Kompetenshöjande insatser behövs.

• Främja livslångt idrottande

• Seriespel

• Gåfotboll

• Radiostyrd idrott

• Killar mot tjejer



Uppdraget från Västra Götalandsregionen (VGR)

• Flygsport - äldre, avtar rekrytering

• Para - pandemi 80% försvann, inte tillbaka

• Para en gång, slutar aldrig

• Tennis, bra verksamhet alla åldrar 

• Bygget problem

• Utmaning vissa åldersgrupper

• Ekonomi - utmaning

• Inkludering – bredd område

• Fotboll – låg tröskel in 

• Vi behöver stöd till ”basverksamheten” som är verktyget som VGR vill använda 
sig av för att nå målen. Nu förväntas vi göra mer utöver vår ordinarie verksamhet 
som då blir riktade projekt.

• I stadgarna på ett SDF kan det vara så att dessa mål inte finns inskrivna utan 
detta är något vi får till oss från VGR att vi ska göra. SDF:ets viktigaste uppgift är 
att stötta föreningarna att göra aktiviteter.

• Allting så enkelt som möjligt. Vi behöver stöd till administrationen också för att 
klara av all redovisning. När vi förväntas göra så mycket administration också för 
att ta del av stöd behöver både som ger stöd också skicka med resurser att klara 
av alla rapporteringar.



Frågor & Diskussion

Kompetensstöd för personer 
med funktionsnedsättning

1. Hur långt har ni kommit med inkluderingsarbetet inom 
ert SDF?

2. Hur ser det ut på föreningsnivå?

3. Vad behöver ni för stöd från Västra Götalands 
Parasportförbund/RF-SISU Västra Götaland?



Kompetensstöd för personer med funktionsnedsättning

• IF behöver kunskapshöjande insatser att både hitta individer och hur man  
bemöter dem

• Kunskap om var bidrag går att söka ex. Allmänna arvsfonden osv.

• Att starta i ”vanlig” utövande kan medföra att man blir ensam

• Man får inte veta funktionsnedsättning från individen 

• Anpassning av anläggningar

• Parasportens Grunder in i ledarutbildning

• Erbjuda öppet – Film?

• Otillgängliga anläggningar är ett stort problem. Samla frågorna och driv dem 
tillsammans

• Kommunerna har ansvar. Idrotten måste trycka på än mer. Idrottsallianser kan 
vara den enande kraften

• Utbildningsinsatser för ledare, både inom organisation och aktivdelen

• Rekryteringsinsatser för att bli fler ledare

• Anpassa frågorna till de lokala förutsättningarna i Idrottsallianser

• Samordning inom idrotten för att bli starkare

• Tennis – ingen organiserad träning, alla välkomna, har utbildning för tränare inget 
formellt

• Fotboll – har kommit ganska långt, övergripande men inte detaljerat i planen

• Bilsport – folkrace intresse men svårt när bilarna måste säljas, ombyggnad

• Flygsport – svårt att bedriva verksamhet för funktionsnedsatta

• Viktigt att utnyttja paras kompetens 

• Viktigt för SDF att veta vilka föreningar som bedriver paraidrott. 

• För övrigt var det stor variation på aktuell status kring hur långt man kommit med 
parasporten i respektive idrott.

• Generellt för lite tid till arbetet runt bordet på detta pass. Denna fråga var det som 
engagerade bordets deltagare mest. Bra kunskapspåfyllnad.

• 1-2. Kommit olika långt i de olika idrotterna. Funnits med på centralt håll men inte på 
föreningsnivå.

• 3. Stöd till kunskap till föreningar och vårt förbund på olika nivåer. Att detta finns med 
i kommande ledarutbildningar. Låt det ta tid så det blir bra för de aktiva och de ideella 
föreningarna.



Diskussion

1. Inför Distriktsstämma 2024 -  årsmöte vartannat år?

2. Mentor/Adept program

3. Referensgrupp med representanter från SDF



Frekvens årsmöte? (vad tycker de flesta runt bordet?)

     JA NEJ
Referensgrupp - Ev. synpunkter/medskick
• Bra istället för delregionala råd

• En fast referensgrupp som sedan kompletteras vid behov om det behövs 
särskilt kompetens

• Förslag: Flera referensgrupper med olika ansvarsområden

• Skötsel av arbetsgivaransvar, anläggningar

• Det skall vi absolut vara med på. Referensgrupp samordnas av SDF-gruppen 
på uppdrag av RF-SISU styrelse

• Bra med referensgrupp

• Bra men mer info behövs vad syftet är och hur det ska fungera praktiskt. Måste 
det vara samma personer hela tiden?

Inför Distriktsstämma 2024 mm

• JA, men fundersamma till att väljas på 4 år, kan vara 
en tröskel = svårare att rekrytera

• Ersättare om tidigt avhopp?  
Valberedningen förslår styrelsen att adjungera

• Budget/Ekonomi 2 år?

• RIF olika forum valbara

• Viktigt med mötesplatsen året emellan, typ RIF

• Alla kring bordet vara positiva till årsmöte vartannat år. 
Farhåga kring att det är svårt att få förtroendevalda på 
fyra år.

• 4 år OK för RF-SISU, tveksamt för SDF avgöra själva

• Delade åsikter…

• Ja – men en utmaning att ha mandatperioder på 4 år. 
Budget och VB för alla år som i så fall röstas ja till 
vartannat år. Bra med motsvarighet till RIF vartannat 
år. Om någon hoppat av kan man ha extra årsmöte 
ihop med RIF i så fall.

• Är fyra år för lång tid? Opsykologiskt??

Mentorsprogrammet - Synpunkter 

• Bra!

• Svårt att rekrytera

Vill ditt förbund vara med?
• Ev. Flygsport, BD Bowling, Gbg & B Ridsport

• Ridsport, Konståkning, Kampsport vill vara med, Friidrott (återkommer)

• Vgl Ridsport, Innebandy, Bordtennis

• Parasport, Fotboll, Flygsport

• Kerstin i Vs Seglarförbundet

• Gbg Friidrott ska absolut vara representerade

• Sportskytte tänker att även de kan ställa upp

• Fick ingen respons på deltagande i referensgruppen

• Bandy och Basket var intresserade

• VG Parasport vill vara med



TACK FÖR ERT 
ARBETE OCH 
ENGAGEMANG!


	Bildnummer 1
	Frågor & Diskussion��Politiskt påverkansarbete
	Politiskt påverkansarbete�
	Politiskt påverkansarbete�
	Bildnummer 5
	Bildnummer 6
	Bildnummer 7
	Frågor & Diskussion��Kompetensstöd för personer med funktionsnedsättning
	Bildnummer 9
	Diskussion��
	Bildnummer 11
	TACK FÖR ERT ARBETE OCH ENGAGEMANG!

